
آرمان ملی: تیم ملی کشورمان در دور برگشت رقابت های 
انتخابی جام جهانی روز سه شنبه به مصاف تیم ملی قرقیزستان 

می رود. 
قلعه نویی

امیر قلعه نویی در نشست خبری پیش از دیدار تیم ملی 
فوتبال ایران برابر قرقیزستان در دور برگشت مسابقات انتخابی 
جام جهانی 2026، اظهار داشت: قبل از اینکه صحبت هایم را 
آغاز کنم به خانواده محترم حمید استیلی بازیکن ارزشمند 
سابق فوتبال و پیشکسوت بزرگ ایران بابت درگذشت مادرشان 
تسلیت می گویم. در ادامه تشکری ویژه از مهمان نوازی مردم 
قرقیزستان دارم که نهایت محبت و همکاری را از بدو ورود 
گذاشتن زمین مسابقه داشتند. وی  تیم ملی تا در اختیار 
در ادامه یادآور شد: خیلی خوشحالم تیم ملی در زمانی که 
مسئولیت این تیم را برعهده دارم در 29 بازی 71 گل زده داشته 
است، این در حالی است که تیم ملی با نگرش 10 ساله دیگری 
مواجه بوده است. در کمترین زمان تیمی تهاجمی درست 
کردیم. اینها لطف خدا و اهل بیت )ع(، فدراسیون فوتبال و 
بازیکنان است. خیلی خوشحالم تیم ملی بعد از 18 سال در 
رده نوزدهم جهان ایستاده است. خیلی خیلی خوشحالم تیم 
ایران به همراه ژاپن و کره جنوبی در راه رسیدن به جام جهانی 
تیم ملی شاید در  که  آماری است  اینها  امتیازی است.   13
بدترین شرایط ممکن داشته باشد. بحث تحریم ها، مشکلات 
و دغدغه های فدراسیون، نداشتن زمین و... از جمله این 
شرایط است. جا دارد تشکری ویژه از بازیکنان به خصوص 
باتجربه ها داشته باشم. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان 
گفته همه، چه پیشکسوتان قدیمی و  کرد: به  خاطر نشان 
چه پیشکسوتان فعلی، این تیم ملی بی حاشیه ترین تیم ملی 
است. بی حاشیه ترین تیم ملی باشید، نتایج قابل قبولی به 
دست بیاورید و پس از 18 سال در رنکینگ نوزدهم جهانی قرار 

بگیرید جای تقدیر و تشکر دارد، خصوصاً از بزرگان تیم باید 
تشکر کنم. من در تیم های باشگاهی نیز همین کار را می کردم 
و مسئولیت هایی به بازیکنان بزرگ می دادم. خوشحالم پس 
از یک سال و نیم چنین آماری به دست آوردیم. تیم ملی در 10 
سال گذشته پاداش هایش دلاری بود. جا دارد برای صدمین بار 
از مهندس تاج تشکر کنم که با شرایطی که وجود دارد، زحمات 
زیادی می کشد. قلعه نویی با اشاره به دیدار فردای تیمش برابر 
کید کرد: قرقیزستان تیم بابرنامه ای است. سال  قرقیزستان تأ
گذشته که به اینجا آمدیم در این استادیوم مشکلات زیادی 
بود، اما کمتر از یک سال اینجا را بازسازی کرده اند و نشان دادند 
فوتبال چقدر برای شان مهم است. قرقیزستانی ها پایگاه های 
کرده اند و دنبال پیشرفت هستند.  استعدادیابی را مستقر 
بازی قبلی شان را آنالیز کردیم، برخلاف اینکه سه گل خوردند 
فوتبال با برنامه ای داشتند، اما روی اشتباه فردی گل خوردند. 
فردا با لایه های دفاعی متعددی روبه رو هستیم و با ضدحمله 
کتیک های شان را اجرا کنند. »در دیدار  سریع می خواهند تا
برابر کره شمالی دو نیمه متفاوت داشتیم.« وی با یادآوری 
این نکته تصریح کرد: واقعاً متأسفم که برخی افراد اشتباهات 
فردی، ساختار و گل اتفاقی را نمی توانند تشخیص دهند. در 
ساختار دفاعی تعریف هایی دارید و باید طوری بازی کنید که به 
حریف موقعیت ندهید. آماری به شما نشان می دهم که امید 
گل قرقیزستان در بازی رفت 51 صدم بود، امید گل امارات 21 
صدم، امید گل ازبکستان در حالی که 10 نفره بودیم 44 صدم و 
امید گل قطر 69 صدم بوده است. گل به خودی ما در بازی با کره 
شمالی و یا خوردن توپ به بازیکن ما و رفتن توپ به دروازه روی 
اشتباهات فردی است. در ساختار دفاعی ما خوب هستیم. 
فردا بازی مهمی داریم، چون قرقیزستان تیمی سختکوش 
است. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان ادامه داد: پس از دو 
پرواز طولانی و ماندن کمتر از 20 ساعت در ایران، خوشبختانه 

بازیکنان روز گذشته مقداری شاداب تر بودند. ان شاءا... بازی 
فردا را ببریم تقریباً به جام جهانی صعود کرده ایم، هر چند در 
بازی های بعدی باید با همین انگیزه جلو برویم. قرقیزستان 
با مربی اش فوتبال خوبی را انجام می دهد و حریف سرسختی 

خواهد بود. 
محبی

محمد محبی در نشست خبری پیش از دیدار تیم ملی فوتبال 
ایران مقابل قرقیزستان در مسابقات انتخابی جام جهانی 
گفت و بزرگ ترهای تیم ملی  که قلعه نویی  گفت: همان طور 
گوشزد می کنند، هر بازی تیم ملی در مقدماتی جام جهانی یا 
حتی دیدارهای دوستانه برای ما حکم ویژه ای دارد و باید با 
تمام توان وارد بازی شویم. دیدارهای ملی هم روی رده بندی 
اثر می گذارد و هم عِرق ملی بازیکن نسبت به کشورش را نشان 
می دهد. محبی با تمجید از بازیکنان باتجربه تیم ملی کشورمان 
اظهار داشت: از بزرگ ترهای تیم ملی تشکر می کنم که همیشه 
گر جوانان عملکرد  کنارمان بوده اند و ما را راهنمایی کردند. ا
خوبی داشته باشند، قلعه نویی به همراه دستیارانش و بزرگان 
تیم ملی به او کمک می کنند تا بهترین عملکرد را داشته باشند. 

 سرمربی تیم ملی فوتبال قرقیزستان
کسیم لیسیتسین سرمربی تیم ملی فوتبال قرقیزستان در  ما
گردانش با تیم ملی ایران اظهار  نشست خبری پیش از دیدار شا
داشت: یک بازی سخت خارج از خانه را پشت سر گذاشتیم که 
موفق نبودیم )قزاقستان 3 بر صفر مغلوب امارات شد(. تلاش 
کردیم بازیکنان را برای مسابقه ای بسیار دشوار آماده کنیم و 
می خواهیم به نفراتی که از لحاظ فیزیکی یا روانی آماده نیستند، 
استراحت بدهیم. وی با تمجید از تیم ملی کشورمان خاطرنشان 
کرد: ما با رقیبی بزرگ و بازیکنانی بزرگ مواجه می شویم و امیدوارم 
بازیکنان قزاقستان آماده این مسابقه باشند. البته ما همیشه 
دنبال راه هایی برای پیروزی مقابل هر رقیبی هستیم. ایران 
بازیکنانی دارد که در سری A یا لیگ قهرمانان اروپا بازی می کنند. 
گردانش آماده دیدار  سرمربی تیم ملی قرقیزستان با بیان اینکه شا
با تیم امیر قلعه نویی هستند، تصریح کرد: ایران را می شناسیم و 
از سطح این تیم مطلع هستیم. تیم ملی ایران چهره ای از یک 
سیستم کامل تربیت بازیکن است و مربی این تیم بابت انتخاب 
ترکیب اصلی از میان تعداد زیادی بازیکن سردرد می گیرد! 
لیسیتسین در پاسخ به این پرسش که آیا سبک بازی ایران طی 
 5 .1سال اخیر )نسبت به دیدار دو تیم در تورنمنت کافا( تغییر 
، گفت: قطعاً نه. این بازیکنان با همین شیوه  کرده است یا خیر
موفق هستند؛ چه در رده ملی و چه باشگاهی. وقتی این نوع 
بازی برای آنها نتیجه را به همراه دارد، چرا باید این سبک را تغییر 
بدهند؟ ایران تغییراتی در ترکیب خود ایجاد کرده، اما مطابق 
همان سیستم بازی می کند. وی در مورد اینکه قرقیزستان از 
کمبود تجربه رنج می برد، عنوان کرد: جوانگرایی در تیم یک اتفاق 
معمول است و بدون آسیب نخواهد بود. البته نسبت به زمانی که 
بازیکنان باتجربه بیشتر خارج از زمین به تیم کمک کنند تا داخل 

تیم، این آسیب کمتر می شود. 
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امروز برگزار می شود: 

قرقیزســـتان - ایــــران 

مدافع هلندی 
 هدف بزرگ عربستانی ها 

جذب  عربستان  سرمایه گذاری  صندوق 
مدافع هلندی لیورپول را هدف بزرگش قرار داده 
است. حضور ستاره های بزرگ فوتبال جهان در 
لیگ عربستان ادامه خواهد داشت. ویرژیل 
فان دایک یکی از بازیکنانی است که عربستانی ها 
سخت در تلاش اند تا زمینه جذب او را مهیا 
کنند. روزنامه فوتبال 365 از جذب فان دایک 
به عنوان یکی از هدف های بزرگ عربستانی ها 
یاد کرد و به نظر می رسد این بازیکن هلندی هم 
به زودی راهی خاورمیانه خواهد شد. این مدافع 
هلندی تا پایان فصل جاری با لیورپول قرارداد 
دارد. او از سال 2018 در تیم آنفیلدی بازی کرده 
و عملکرد بسیار خوبی هم در این تیم داشته 
است. جدایی این بازیکن در زمستان بسیار 
که لیورپول صدرنشین لیگ برتر  بعید است؛ چرا
انگلیس است و به هیچ وجه نمی خواهد کاپیتان 
کنون  باتجربه اش را از دست بدهد. فان دایک تا
حاضر به تمدید قراردادش با لیورپول نشده و 
همین موضوع باعث شده تا احتمال جدایی 
او زیاد باشد. در تابستان قبل هم گمانه زنی ها 
لیگ  در  باتجربه  بازیکن  این  حضور  درباره 

عربستان زیاد بود. 

ویژه

تقوی رئیس فدراسیون والیبال 
در حاشیه کنگره جهانی والیبال 
در پورتو پرتغال، با همتایان خود و 
مسئولان فدراسیون جهانی والیبال 
دیدار کرد. تقوی همچنین دیدارهای 
مختلفی با روسای کشورهای حوزه 

خلیج فارس داشت.

با اعلام باشگاه ایستا کردستان مریم 
ایراندوست سرمربی سابق تیم ملی 
ایران هدایت این تیم در لیگ برتر را 
برعهده گرفت. ایراندوست سال 
گذشته هدایت شهرداری سیرجان را 
برعهده داشت و امسال به تیم ایستا 

کردستان پیوست. 

خوزه مورایس سرمربی سابق 
سپاهان پس از کناره گیری از این 
تیم با انتشار پستی در فضای 
مجازی بازیکنان و باشگاه را 
مورد خطاب قرار داد: شما و 
خانوادتون همیشه تو قلب من 

می مونید. 
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گفتوگو

کارشناس  و  پیشکسوت  شافعی  محمود 
گردان قلعه نویی  فوتبال در خصوص عملکرد شا
در رقابت های انتخابی جام جهانی صحبت کرد. 
وی اعتقاد دارد تیم ملی قرقیزستان به شدت 
چغر و بد بدن است. آنها فوق العاده سختکوش 

هستند.
درباره پیروزی تیم ملی فوتبال ایران    

مقابل کره شمالی چه نظری دارید؟
 به نظر من این بازی 2 نیمه متفاوت داشت. 
در نیمه اول طوفانی شروع کردیم، اما همه انتظار 
داشتند در نیمه دوم هم همین روند را ادامه 
دهیم که متأسفانه افت در کیفیت جسمی و 
فنی بازیکنان مشهود بود. ملی پوشان ایران از 
لحاظ بدنی کم آوردند و کره ای ها از این فرصت 
نهایت بهره را بردند و خوش شانس بودیم که 
گر قرار است بازیکنی کیفیتش  تنبیه نشدیم. ا
در حد تیم ملی باشد باید طی 90 دقیقه تمام 
تلاشش را انجام دهد تا پاسخگوی اعتماد مربی 
باشد. متأسفانه در تیم ملی رهبری وجود ندارد 
که تیم را در مواقع بحرانی کنترل و آرامش تیم را 
حفظ کند. مهدی طارمی به رغم بازی خوبش؛ 
نتوانست لیدر خوبی برای تیم ملی باشد. در 
مقطعی کریم باقری به عنوان کاپیتان تیم را 
رهبری می کرد و پس از آن مسعود شجاعی و جواد 
نکونام این کار را می کردند، اما متأسفانه این مورد 
کنون در تیم ملی شاهد نیستیم. طارمی 3  را ا
پاس گل داد و یک گل به خودی زد و یک پنالتی 
هم گل نکرد که در مجموع در حد و اندازه های 

بازیکن سری آ ایتالیا ظاهر نشد. 
  دیدار بعدی را چگونه ارزیابی می کنید؟

تیم ملی قرقیزستان به شدت چغر و بد بدن 
گر  است. آنها فوق العاده سختکوش هستند و ا
کره شمالی مقابل آنها  بخواهیم مثل بازی با 
قرار بگیریم؛ قطعاً به مشکل خواهیم خورد. 
قرقیزستان تیم ناشناخته ای است و نباید به آمار 
و ارقام توجه کنیم که ما تا به حال شکستی مقابل 
که با این وضعیت،  این تیم نداشته ایم، چرا
آمار ها هم می تواند دست خوش تغییر شوند. 
باید در بخش دفاعی بازیکنان حواس جمع 
باشند و تلاش کنند تا بعد از رسیدن به گل کنترل 

بازی را در دست بگیرند. 

شافعی: 
تیم ملی قرقیزستان به 

شدت چغر و بد بدن است

: با مانولوپولوس   معزی فر
بلندمدت کار می کنیم 

گفته دبیر فدراسیون بسکتبال  ایسنا: به 
رویکرد به کارگیری آقای مانولوپولوس بلندمدت 
است و ابزار مناسب در اختیار سرمربی یونانی 
تیم ملی قرار خواهد گرفت تا بسکتبال ایران با 
، دبیر  کمک او پیشرفت کند. محسن معزی فر
فدراسیون بسکتبال ایران، در نشست خبری 
دیروز )دوشنبه - 28 آبان 1403( تیم ملی گفت: 
از اصحاب رسانه تشکر می کنم که به بسکتبال 
کمک می کنند. درباره مشکلاتی که هست سعی 
کردیم وضعیت مطلوبی از کشورمان به آقای 
که در  مانولوپولوس نشان دهیم تا شایعاتی 
فضای بین المللی است را باور نکنند و بدانند 
مشکل امنیتی نداریم. طبق برنامه هم ایشان 
هم به کشور خودشان رفتند و سپس تشریف 
آوردند. او درباره برنامه های فدراسیون برای 
گفت: از نظر  حمایت از سرمربی تیم ملی نیز 
فدراسیون این مهم است که ایشان ایده و فلسفه 
کشور خودشان را در بسکتبال ما پیاده کنند 
و در همین راستا ما یک واحد آپارتمان تجهیز 
کردیم و آن مشکلات که درباره سالن وزنه بود را 
حل کرده و شرایط را به روزرسانی کردیم تا با به کار 
گیری بهترین مربیان بدنسازی و تغذیه مناسب 
شرایط تیم بهبود یابد. معزی فر درباره رویکرد 
فدراسیون بسکتبال با سرمربی جدید گفت: 
قطعا نتیجه گیری را دوست داریم و می خواهیم 
نتیجه بگیریم اما این محقق نمی شود مگر اینکه 

سیاست و فلسفه درستی را به کار گیریم. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه مس رفسنجان هنوز با محرم نویدکیا سرمربی 
سابق این تیم، تسویه حساب مالی انجام نداده است و طرفین 
در این زمینه به توافق نرسیده اند. با این حال مسعود شجاعی 
مشکلی برای نشستن روی نیمکت مس ندارد و کارت او به عنوان 
مربی صادر شده است. بر اساس این گزارش، نویدکیا بابت فصل 
گذشته 20 درصد از مبلغ قراردادش را دریافت نکرده و این در 
حالی است که بابت فصل جاری 17 درصد از مبلغ قراردادش را از 
باشگاه مس گرفته است. او با اینکه خودش تصمیم به جدایی 
گرفت و استعفا داد، ولی از باشگاه مس درخواست کرده است 
که بابت این فصل، هشت درصد دیگر از مبلغ قراردادش را هم 
به او پرداخت کنند که باشگاه مس مخالفتی با این موضوع 
ندارد. با این حال طرفین راجع به پرداخت این طلب با یکدیگر 
اختلاف دارند. نویدکیا به مدیران باشگاه مس رفسنجان گفته 
است که بابت پرداخت طلبش یک چک به او بدهند یا اینکه 
گر باشگاه مس در یک تاریخ  که ا کنند  تفاهم نامه ای امضا 
مشخص طلبش را پرداخت نکرد، او این حق را دارد که کل پول 
قراردادش با مس رفسنجان در این فصل را دریافت کند. هنوز 

طرفین در این مورد به نتیجه نهایی نرسیده اند. 

بیــنالمــلل
   نشریه رلووی اسپانیا در گزارشی از احتمال وقوع تغییراتی 
عمده در ساختار فنی و مدیریتی  باشگاه منچسترسیتی طی 
تابستان سال آینده پس از خروج مدیرورزشی موفق این باشگاه، 
چیکی بگیریستاین خبر داد. بگیریستاین یکی از ارکان مهم 
موفقیت های سال های اخیر آبی پوشان شهر منچستربوده و 
تمام ستاره های فعلی تیم زیر نظر او جذب شده اند. علاوه بر این، 
او یکی از عوامل اصلی ورود پپ گواردیولا به منچسترسیتی بود و 
به همین دلیل با رفتن مدیر اسپانیایی این احتمال وجود دارد 
که گواردیولا نیز راه او را در پیش بگیرد. قرارداد گواردیولا تا پایان 
فصل جاری اعتبار دارد، اما مرد کاتالان که نهمین فصل حضورش 
در ورزشگاه اتحاد را تجربه می کند، هنوز 
برای ماندن یا رفتن تصمیم نگرفته 
است. این موضوع اما طبق 
ادعای نشریه رلوو قرار است 
کثر یک روز پس از  تا حدا
 ) کریسمس )26 دسامبر
گر  ا و  شود  مشخص 
بر  گواردیولا  تصمیم 
جدایی باشد، آن وقت 
احتمال دارد گروهی از 
دیگر ستارگان تیم از جمله ایلکای 
 ، گوندوگان، برناردو سیلوا، جان استونز
که هنوز برای  کر  کایل وا یا  ادرسون 
کره نشده اند هم  تمدید قرارداد وارد مذا

همین تصمیم را اتخاذ کنند. 

مظفری زاده: افسردگی بازیکنان؛ شوخی و طنز است
کتور شایعه افسردگی  مدیرعامل باشگاه ترا
چند بازیکن این تیم را تکذیب کرد و آن را یک 
شوخی و طنز دانست. سعید مظفری زاده در 
کتور، درباره  گفت وگو با رسانه رسمی باشگاه ترا
شرایط این تیم، اظهار داشت: تمرینات بسیار 
خوبی را پشت سر می گذاریم و آماده میزبانی از 
تیم گل گهر در جام حذفی هستیم. با توجه به 
برگزاری این دیدار در روز تعطیل، امیدواریم با 
حضور پرتعداد پرشورها ضمن کسب پیروزی، 
به مرحله بعدی مسابقات صعود کرده و با 
انگیزه بالا به استقبال دیدار با الوکره قطر 
برویم. وی در مورد دیدار با الوکره در کشور 
ثالث، توضیح داد: برخلاف میل باطنی که 

می خواستیم در تبریز از حریفان میزبانی 
کنیم به ناچار در ورزشگاه »راشد« دبی میزبان 
تیم الوکره خواهیم بود و تمهیدات سفر تیم 
است.  شده  اندیشیده  امارات،  کشور  به 
کن کشور  مظفری زاده بیان کرد: از ایرانیان سا
کتور را در روز  امارات درخواست می کنم تیم ترا
چهارشنبه 7 آذر ماه تنها نگذارند تا به امید 
خدا با کسب سه امتیاز بازی، به عنوان سرگروه 
و مقتدرانه به مرحله بعدی مسابقات صعود 
کنیم. مظفری زاده با اشاره به تشکیل تیم 
، گفت: یکی از مطالبات  کتور فوتبال زنان ترا
کتور تشکیل تیم  دیرین از باشگاه بزرگ ترا
فوتبال زنان بود که با موافقت و مساعدت 

مجمع سهامداران و هیات مدیره باشگاه، 
اقدامات لازم در این زمینه انجام شده است و 
کتور به زودی در این رشته تیمداری  باشگاه ترا
کتور راجع  خواهد کرد. مدیرعامل باشگاه ترا
به برخی شایعات مبنی بر افسردگی و احتمال 
کتور اظهار داشت:  جدایی چند بازیکن ترا
بازیکن  یک  افسردگی  خبر  که  همان طور 
شاغل در لیگ ژاپن خنده دار بود، این خبر 
درباره بازیکنان تیم ما هم خنده دار و بی پایه 
کتور هر آن چیزی  و اساس است. باشگاه ترا
که برای پیشرفت یک فوتبالیست نیاز است 
را در اختیار دارد. پس چنین حرف هایی 
بیشتر جنبه طنز و شوخی دارد و نباید جدی 

کرد: ما با  گرفت. مظفری زاده خاطرنشان 
ج  جنگ رسانه ای و حاشیه سازی های خار
باور  اما  نیستیم،  غریبه  سبز  مستطیل  از 
کنید این حرف ها تمرکز خودشان را بر هم 
می زنند و ذره ای برای بازیکنان و هواداران 
ما مهم نیست. یک بار برای همیشه می گویم 
ح  بازیکنانی که اسم شان در رسانه ها مطر
کتور  شده است، قرارداد چندین ساله با ترا
دارند و طرفین از همکاری با هم لذت می برند. 
کید کرد: این گفت و گو نقطه  وی در پایان تأ
پایان بر این ادعای واهی است و از هواداران 
اهمیت  حرف هایی  چنین  به  می خواهم 

ندهند. 

علی دایی کاپیتان اسبق فوتبال ایران در گفت وگو با سایت 
فیفا درباره شکستن رکوردش از سوی دو اسطوره فوتبال جهان 

صحبت کرد. 
وقتی هنوز به رکورد بزرگانی چون فرانس پوشکاش، پله، 
گرد مولر و همه این گلزنان نزدیک نشده بودید چه فکری 
داشتید؟ چه زمانی متوجه شدید که رسیدن به ۱۰۰ گل 

بین المللی ممکن است؟
فکر می کنم وقتی از 80 گل عبور کردم احساس کردم این رکورد 
دست یافتنی است. تا آن زمان واقعا به رکورد گلزنی فکر نکرده 
بودم و تنها روی پیروزی در بازی ها و کمک کردن به تیمم متمرکز 
بودم اما با نزدیک تر شدن به رکورد 100 گل زده این ایده واقعی تر 

گر ادامه دهم، ممکن است اتفاق بیفتد.  شد و می دانستم که ا
فکر می کردید که در سال ۱۹۹۷ و در بازی با لائوس به این 

رکورد دست پیدا کنید؟
بله چنین حسی را داشتم. با رفتن به آن بازی اعتمادبه نفس 
و انگیزه داشتم اما فوتبال غیرقابل پیش بینی است. شما هرگز 
نمی دانید یک مسابقه چگونه پیش خواهد رفت. با این حال 
آن روز همه چیز خوب پیش رفت و من حمایت هم تیمی ها و 

هوادارانم را احساس کردم که آن را خاص تر کرد. 

چه حسی داشتید که به اولین مرد تاریخ تبدیل شدید 
گران در ورزشگاه آزادی به رکورد ۱۰۰ گل  که در مقابل تماشا

بین المللی رسیدید؟
لحظه ای فراموش نشدنی بود. بازی در آزادی همیشه خاص 
است اما رسیدن به 100 گل در آنجا خیلی خاص بود. احساس 
می کردم که این را نه تنها برای خودم که برای همه کسانی که 
با من بودند به دست آوردم. آن لحظه یک پیروزی برای تمام 

ملت ایران بود. 
کنش به موفقیت شما چگونه بود؟ آیا پیام خاصی   وا

دریافت کردید؟
بله. پیام های زیادی را از هم تیمی ها، مربیان و حتی افراد 
سرشناس از سراسر جهان دریافت کردم. حمایت مردم بسیار 
زیاد بود. آن پیام ها به من نشان دادند که چگونه فوتبال 
می تواند مردم را دور هم جمع کند و چگونه یک دستاورد 

شخصی می تواند برای همه معنی داشته باشد. 
گل ملی   دو بازیکن خارق العاده از آن زمان به ۱۰۰ 
رسیده اند. اولی کریستیانو رونالدو. زمانی که او رکورد شما را 
شکست، چه احساسی داشتید و نظرتان درباره کریستیانو 

به عنوان یک بازیکن چیست؟

که  رکوردشکنی بخشی از فوتبال است و من خوشحالم 
بازیکنی مانند رونالدو این کار را انجام داد. او بازیکنی استثنایی 
گی ها را در طول دوران حرفه ای  و سختکوش است و این ویژ
خود ثابت کرده است. رونالدو یک الگوی بزرگ برای بازیکنان 
جوان است و کارنامه اش نشان می دهد که هر چیزی ممکن 

است. 
 نظر شما در مورد لیونل مسی به عنوان یک بازیکن 

چیست؟
مسی یک نابغه و بازیکنی منحصربه فرد است. او هوش بازی 
بسیار باورنکردنی دارد و تماشای بازی اش همیشه لذتبخش 
است. مسی یکی از بهترین های تاریخ است و مانند رونالدو 

الهام بخش میلیون ها نفر در سراسر جهان. 
اسطوره  دو  این  کنار  در  که  می کنید  افتخار  چقدر   

هستید؟
این یک افتخار بزرگ است. فوتبال همیشه بخش بزرگی از 
زندگی من بوده است و بودن در کنار بازیکنانی مانند رونالدو 
و مسی باعث می شود تمام تلاش من ارزش پیدا کند. این 
دستاورد برای من چیزی بیش از یک عدد است. این گواهی بر 

عشقی است که من به فوتبال دارم. 

نقش اشتباهات فردی در تیم ملی 

 در بازی قبل که با کره شمالی داشتیم عملکرد تیم ملی خوب 
نبود و قطعاً کادرفنی و بازیکنان تیم ملی به این نتیجه رسیدند 
که بازی فوق العاده ای که در نیمه اول انجام دادند تحت تأثیر 
نمایشی قرار گرفت که در نیمه دوم ارائه کردند، چون این کره 
شمالی بود که بازی را در اختیار داشت و این شانس را داشت تا 
اختلاف 3 گل را از بین ببرد. دو نیمه متفاوت را دیدیم، در نیمه 
اول بی نقص بازی کردیم، اما در نیمه اول تمرکز نداشتیم. شاید 
این احساس به تیم داده شد که کار تمام شده و اخراج شجاع 
خلیل زاده مزید بر علت شد تا کره 2 گل بزند. اشتباهات فردی و 
از دست رفتن تمرکز در بازگشت کره شمالی به بازی تأثیر داشت. 
بدون شک این موضوع از نگاه کادرفنی پنهان نمانده است. 
بازیکنان تیم ملی با اختلاف 3 گل تصور کردند کار تمام شده 
و برای همین برتری قاطع را حفظ نکردیم و به نظرم شانس 
گر  آوردیم که هر 3 امتیاز را از این بازی مهم گرفتیم. در فوتبال ا
یک لحظه غفلت کنید تنبیه می شوید و بازیکنان ما خیال کردند 
برتری با اختلاف 3 گل حاشیه ای امنی را برای آنها ایجاد خواهد 
کرد. شانس آوردیم که امتیازات کامل بازی را گرفتیم. این 3 
امتیاز بسیار اهمیت داشت و کمک زیادی به تیم ملی در مسیر 
صعود به جام جهانی 2026 کرد. امیدوارم در بازی با قرقیزستان 
کثر تمرکز بازی کنیم، چون تیم بهتری هستیم و توانایی  با حدا
شکست دادن این حریف را در خانه اش داریم. درسی که از بازی 
با کره شمالی گرفتیم کمک می کند تا برابر قرقیزستان غافلگیر و 
سورپرایز نشویم. قلعه نویی گفته بود تیم ملی بعد از برتری پرگل 
برابر قطر ممکن است وارد حباب غرور شود و می دانم که سرمربی 
تیم ملی به درستی اشاره کرده بود. در نیمه اول بازی با کره 
شمالی بسیار خوب بودیم ولی بازیکنان تیم ملی به هشدار های 
سرمربی توجه کافی نکردند و خدا را شکر بردیم و کسب تجربه 
کردیم تا دیگر اشتباه نکنیم. فوتبال در آسیا رشد بسیار خوبی 
کرده و قرقیزستان هم پیشرفت داشته، قطعاً حریف سرسختی 
خواهد بود. هر تیمی که بتواند با تمرکز بیشتری در زمین ظاهر 
شود موفق تر خواهد بود. قرقیزستان تیم دونده و جنگنده ای 
دارد. انگیزه بالایی دارد و بچه ها از همان ابتدای بازی بتوانند 
تیم برتر زمین باشند تا اتفاقات دیدار با کره شمالی تکرار نشود. 
کادرفنی تیم ملی یا مدیران فدراسیون فوتبال در خصوص تمامی 
اتفاقات پاسخگو به سوالات مردم باشند. به نظرم انتقاد را به هر 
شکلی پذیرفتن بهتر است. جواد خیابانی هم در بازی با قطر و 
دیگر بازی ها حمایت های خود را از تیم ملی کرده، همیشه به 
ملی بودن و ملی گرایانه بودنش می توان توجه داشت. همه 
عزیزان به شیوه بازی تیم ملی در نیمه دوم اعتراض داشتند. از 
همه مهم تر قبل از بازی قلعه نویی پیش بینی کرده و گفته بود 
بچه ها نباید غرور داشته باشد و در باد پیروزی بر قطر نخوابند. 
ان شاءا... با بازی خوب مقابل قرقیزستان شاهد نتیجه خوبی 
خواهیم بود. بعد از بازی با قرقیزستان تکلیف صعود تیم ملی تا 
غ از نتایج بعدی می توان  حدود زیادی مشخص می شود و فار
بیشتر به جوانان میدان داد. فرصت بیشتری به جوان ها برای 
حضور در زمین داده خواهد شد و می توان به حضوری پرقدرت 

در جام جهانی اعتماد کرد. 

همدانی ستار
کارشناسفوتبال

دایی: افتخار می کنم که در کنار رونالدو و مسی هستم


